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تاریخ سازی ریحانه مبینی در دو و میدانی آسیا

مجید سلطانی

روزنامهنگار

حمیدرضا عرب

روزنامهنگار

عادی سازی »توهین«
ویدیویی در فضای مجازی پربازدید شــد با این مضمون که جام 
قهرمانــی حذفــی ایــران بــه این دلیل کــه اســتقلال صاحب آن 
شــده، به ســطل زباله انداخته می شــود. این مورد از چند منظر 

قابل بررسی است:
 1-  این جام که گفته شده متعلق به قهرمانی نفت در جام حذفی 
است چگونه به دست افراد غیرمسئول افتاده است تا این گونه 
به یک جام و زحمت عده کثیری از بازیکنان و مربیان در کسب 

آن، بی احترامی شود؟
 2-  باشــگاه نفت تهران منحل شــده؟ آیا وزارت نفت هم منحل 
شده؟ تمام سابقه باشگاه نفت باید با انحلال این باشگاه بسوزد؟ 
آیــا بــا انحلال باشــگاه، تمام اعتبار باشــگاه، لجن مال شــود؟ آیا 
مســئولان ورزش وزارت نفت در خواب بودند که این جام ســر از 

سطل زباله درآورد؟
 3-  روی آن جام، نام خرمشهر قهرمان و نام ایران عزیز حک شده 
است. چگونه به خود اجازه می دهید به این دو نام مقدس برای 

مردم ایران توهین کنید؟
 4-  استقلال قهرمان جام حذفی شده است. به درست یا غلط 
بودن تصمیم هــای داوران کاری نداریم چون معتقدیم در همه 
تورنمنت ها، مســابقات و لیگ ها، حرف و حدیث هایی در مورد 
اشــتباهات تأثیرگذار داوری وجود دارد. اینکه به خودمان اجازه 
دهیم حرمت شــکنی و توهین کنیم، شکستن تابوهای فوتبال 
است. در فصلی که گذشت مواردی دیدیم که ناهنجاری مطلق 
بود. از پرت کردن کیســه فریزر تا نشــان دادن کشــاله و توهین 
زشت مربی به مربی. فوتبال ما به اندازه کافی زشت شده است. 
فضای فوتبال را غیرقابل تحمل تر از این نکنید. کمی آرام باشید 
و خشــم و خشــونت و نفرت را از فوتبال دور کنید چون به صلاح 
همه ماست. فوتبال ما نخواستنی شده است چون بلد نیستیم 
به هم احترام بگذاریم. لطفاً »توهین« را باب نکنید. عادی سازی 

توهین، نابودی فوتبال ما در آینده ای نزدیک است.

زمان تصمیم گیری درباره جباری فرا رسید
قهرمانی مجتبی جباری در جام حذفی بیش از همه مدیران 
باشگاه استقلال را وارد چالش کرده است؛ مدیرانی که شاید 
بــر ایــن بــاور بودند بعــد از پایان فصل به ســبب ناکامی های 
متعدد یک هدف بیشتر نخواهند داشت و بی معطلی سراغ 
انتخاب ســرمربی خارجی خواهنــد رفت. قهرمانی مجتبی 
جبــاری به عنوان یک مربی نوپا و تازه وارد، معادلات مدیران 
و تصمیم گیران باشــگاه اســتقلال را عمیقاً تغییر داده  است 
و روشــن نیســت که مردان تصمیم گیر در باشــگاه استقلال 
چــه سیاســتی را در پیــش خواهند گرفت. نظــری جویباری 
برای رها ســازی خود از فشارهای ناشــی از انتخاب سرمربی 
پــای ســیدورف را به میان کشــیده و اعلام کــرده گزینه های 
ســرمربیگری به ســیدورف داده شــده تا او دربــاره اینکه چه 
کســی ســرمربی اســتقلال شــود، رأی خود را اعــلام کند اما 
پرواضح اســت که ســیدورف نقش آنچنانی در قضایای مهم 
باشگاه استقلال ایفا نخواهد کرد و مدیران و مالکان باشگاه 
استقلال هستند که باید در این راستا دست به گزینش زده 

و فرد مورد نظر خود را انتخاب نمایند. 
اکنون زمانی اســت که مدیران باشگاه استقلال بین عبور یا 
ماندن پای جباری مردد مانده اند و شــاید برخی نیز بی میل 
نبودند که جباری دســتاوردی را با باشگاه استقلال رقم نزند 
تــا اینچنیــن وارد چالش نشــوند. به هرحال جباری نســبت 
بــه مربیان متعددی که در طول فصل بیســت و چهارم روی 
نیمکت اســتقلال جلوس کردند، تفاوت های آشــکاری دارد 
و ایــن چهره به ســبب برخــورداری از محبوبیــت قابل توجه 
می تواند تبدیل به یک مربی با ثبات و پایدار در این باشــگاه 
شود اگر به او اعتماد شود و ریسک سرمربیگری او در استقلال 

را به جان بخرند. 
حــذف جبــاری از نیمکت اســتقلال بــه احتمال زیــاد برای 
مدیران آبی هزینه برخواهد بود و انتخابش نیز شاید در این 
برهــه نگران کننــده و مخاطره آمیز باشــد؛ در واقع جباری با 
قهرمانی در جام حذفی سیاســتگذاران در باشگاه استقلال 
را وارد بزرگترین چالش ممکن کرده است که باید دید چگونه 

از پس آن برخواهند آمد.

یادداشتسرمقاله

اولین برد والیبال ایران با پیاتزا
تیــم ملی والیبــال ایران در اولیــن بازی تدارکاتــی خود در 
اردوی ایتالیا موفق به شکست دادن تیم ملی ایتالیا شد. 
این اولین حضور رســمی روبرتو پیاتزا به عنوان ســرمربی 
روی نیمکت تیم ملی ایران بود که با موفقیت این سرمربی 
ایتالیایی و تیمش همراه شد. ایران در این مسابقه موفق 
شــد با نتیجــه 3-2 میزبان خود را شکســت دهد. دومین 
دیــدار تدارکاتــی و دوســتانه تیــم ملــی والیبــال ایــران بــا 

لاجوردی پوشان ایتالیا روز یکشنبه برگزار خواهد شد.
گفتنی است هفتمین دوره مسابقات والیبال لیگ ملت ها 
در گروه مردان از ساعت ۹ صبح روز چهارشنبه 2۱ خرداد 
۱۴۰۴ بــا دیدار تیم های لهســتان و هلند در شــهر شــی آن 

کشور چین آغاز می شود.
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پیغام کریم باقری به مدیران پرسپولیس

اول توافق بعد حضور در اردواول توافق بعد حضور در اردو

 عالیشاه از سفر برگردد تمدید می کند

 درویش: امیری نخواست  درویش: امیری نخواست 
در کادر فنی باشددر کادر فنی باشد
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استقلال رکورددار قهرمانی در جام حذفی شداستقلال رکورددار قهرمانی در جام حذفی شد

خطیبی و روانخواه گزینه های نهایی تیم امید
فدراسیون فوتبال قصد داشت یک ماه پیش سرمربی تیم امید را 
انتخاب کند. طی روز های گذشته صحبت از حضور قطعی سعید 
دقیقــی در تیم امید ایران بود، اما این مربی در نهایت ســرمربی 
تیم فوتبال پیکان شــد تا حضورش به طور کلی در تیم امید ایران 
منتفی شــود. قبل از اینکه حضور دقیقی در پیکان قطعی شــود، 
اســامی دیگری بــرای حضور روی نیمکت تیم امیــد ایران مطرح 
بــود. از جملــه امید روانخواه و حتی محمد ربیعی، اما گزینه دوم 
سر از خیبر خرم آباد درآورد تا مشخص شود سرمربیگری در لیگ 
برتر برای گزینه های فدراســیون فوتبال جذابیت بیشــتری دارد، 
اما همچنان نام امید روانخواه در کنار یکی دو گزینه دیگری برای 
هدایت تیم امید ایران قرار دارد و گفته می شود این بار فدراسیون 
فوتبال قصد دارد سرمربی تیم امید را تا دو روز آتی مشخص کند.
در کنار امید روانخواه نام حسین عبدی نیز که پیش تر به عنوان گزینه 
سرمربیگری تیم جوانان مطرح بود، به گوش می رسید و فدراسیون 
فوتبال او را نیز در بین افرادی قرارداده که احتمالاً سرمربی تیم امید 

خواهند شد. البته نام رسول خطیبی نیز مطرح است.
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فینال جام حذفی
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استقلال - ملوان

از برخی اتفاقات خیلی دلخورم 

 جباری: این برد هدیه من 
و بازیکنان به هواداران است

تاج از ما هم عذرخواهی کند

زارع: باید استقلال قهرمان می شد

درویش در مراسـم تمدید با میلاد سـرلک و محمد 
خدابنده لو، گفت: ما تمدیدی ها را شـروع کردیم و 
کار چنـد بازیکـن انجـام شـده و امـروز در خدمت دو 
نفر از بازیکنان هسـتیم. ضمن اینکه با یک بازیکن 

به توافق رسیدیم.
او دربـاره خریدهـای بعـدی ایـن تیم نیز عنـوان کرد: 
بـا دو بازیکـن هـم وارد مذاکـره شـدیم و تـا دوشـنبه، 
سه شنبه تکلیف آنها روشن خواهد شد و برای جذب 
آنها اقدام می کنیم. همچنین بازیکنی خارجی به ما 
معرفی شـده بود اما چون مدت آسـیب دیدگی زیاد 
بود کارتال گفت باید همه جوانب در نظر گرفته شود.
وی با اعلام اینکه مبلغ  طلب شیخ دیاباته پرداخت 
شده است اعلام کرد پنجره نقل و انتقالاتی باشگاه 
پرسـپولیس بـاز خواهـد شـد تـا مشـکلی بـرای ثبـت 

قراردادها وجود نداشته باشد.
درویـش گفـت: در مـورد شـیخ دیاباتـه در یک هفته 
اخیر شـماره حسـاب هایش مشکل داشـت اما پول 
پرداخـت شـد و بـا اعـلام او بـه فیفا مشـکل پنجره ما 
مرتفـع می شـود. از فیفـا خواسـته بودیـم بدهـی را 

بدهید اما بعداً گفتند پولی در آنجا نداریم.
امـا مهم تریـن بخـش صحبت هـای درویـش دربـاره 
وحیـد امیـری و قطعـی شـدن جدایـی اش بـود کـه 
گفـت: چـون فقـط می توانیـم 2۰ بازیکـن بـالای 2۵ 

سال داشته باشیم، مجبوریم با تعدادی از بازیکنان 
مثل آقا وحید خداحافظی کنیم. البته آقای کارتال 
گفت اگر وحید بخواهد می تواند در کادر من حضور 
داشـته باشـد ولی آقا وحید نپذیرفت. در جلسـه ای 
کـه در وزارت ورزش بودیـم خواسـتم این تعداد 2۰ را 

بیشتر کنیم اما این فضا نیست.
درویش با اعلام اینکه عالیشاه از سفر برگردد تمدید 
خواهد کرد درباره اردوی پرسپولیس هم توضیح داد: 
مقدمات برگزاری این اردو انجام شده و احتمالاً طی 
چنـد روز آینـده نهایـی خواهد شـد کـه در دو مرحله 
خواهـد بـود امـا شـروع تمرینـات تیـم از همـان اردو 

خواهد بود. 
او بعد از امضای قرارداد خدابنده لو و سـرلک گفت: 
سـرلک و خدابنده لو در اخلاق مثال زدنی هسـتند. 
به جرأت می گویم این دو هیچ وقت بحثی نداشتند 
و کامـل در خدمـت تیـم بوده انـد. وقتـی میـلاد و 
خدابنده لو را می بینم انگار فرزندان خودم هسـتند 
و مثل خانواده هستیم. هنوز آن چه حقشان است 
به آن نرسیدند اما حتماً در آینده پخته تر می شوند و 
در آینـده هـواداران ایـن حـرف مـن را تأیید می کنند. 
امیدوارم در فصل جدید تلخی فصل گذشته از بین 

برود.
خدابنده لـو  بـه  مقطعـی  یـک  مـن  داد:  ادامـه  وی 

می گفتـم الان بـه پرسـپولیس نیـا چـون ضـرر مالـی 
می کنـی امـا می گفـت مـن ایـن تیـم را دوسـت دارم. 
من از سـال 6۱ با پرسپولیسـی ها هسـتم و چیزی که 
خوشـحالم می کنـد اینکـه بـه آن دوران برمی گردیم 
و مثـل همـان روزهـا فقـط بحـث پـول مهـم نیسـت 
و پیراهـن برایشـان مهـم اسـت. پیـام نیازمنـد قسـم 

می خـورد کـه باشـگاه های دیگـر تا 2۰ میلیارد بیشـتر 
بـه او پیشـنهاد داده بودنـد امـا تصمیـم گرفـت بـه 
پرسپولیس بیاید. خوشحالم در فضایی هستم که 
بـه پیراهـن عـرق دارنـد و ایـن پیراهن برایشـان مهم 
اسـت. در روزگاری که برای خیلی ها پول مهم اسـت 

دیدن این چهره ها حائز اهمیت است.

 عالیشاه از سفر برگردد تمدید می کند

درویش: امیری نخواست در کادر فنی باشد

از رسیدن به مدال  قهرمان پرتاب دیسک بازی های آسیایی 
قهرمانی آسیا بازماند. در چهارمین روز از مسابقات دوومیدانی 
قهرمانی آسیا، رقابت چندین ماده برگزار شد و ورزشکاران ایران 
به رویارویی با حریفان خود پرداختند اما با این حال مهمترین 
اتفاق برای ایران ناکامی حسین رسولی در پرتاب دیسک بود. در 
ماده پرتاب دیسک، حسین رسولی که قهرمان بازی های آسیایی 
هانگژو است، رکورد ۵7.۹2 متر را ثبت کرد و چهارم شد. بهنام 
شیری دیگر پرتابگر ایران هم با ۵6.77 متر در جایگاه هستم 
ایستاد. با این عملکرد ضعیف رسولی، ایران برای دومین دوره 
پیاپی مدال پرتاب دیسک قهرمانی آسیا را از دست داد و با اینکه 
رسولی در بازی های آسیایی مدال این ماده را کسب کرده بود، 
در قهرمانی آسیا دستش از مدال کوتاه ماند. این در حالی است 
که در ماه های اخیر حسین رسولی بارها برای فدراسیون حاشیه 
ایجاد کرده و کار به جایی رسیده بود که فدراسیون جرائمی برای 
او در نظر گرفت. با وجود تمام رفتارهای غیرحرفه ای رسولی اما 
احسان حدادی او را به اردو دعوت کرد و نامش را هم به عنوان 
یکی از نفرات اعزامی به بازی های آسیایی قرار داد اما با این حال 
حسین رسولی از این فرصت استفاده نکرد و برای دومین بار ایران 
را بدون مدال پرتاب دیسک آسیا گذاشت. حسین رسولی کاش 
با این چهارمی بیدار شود و دست از رفتار غیرحرفه ای بکشد و در 
مسیری قرار بگیرد که او را باز هم به قهرمانی آسیا برساند. هر چند 
که او نشان داده توان کسب مدال را هم ندارد و بعد از قهرمانی 
در بازی های آسیایی هانگژو بارها حاشیه سازی کرده و حتی با 

مدیریت قبلی فدراسیون هم درگیری پیدا کرده بود.

ناکامی حسین رسولی 
در پرتاب دیسک آسیا

میلاد سرلک، هافبک دفاعی تیم فوتبال پرسپولیس، قرارداد 
خود را با این تیم تمدید کرد تا برای پنجمین سال متوالی 
پیراهن سرخ این تیم را بر تن کند. این تمدید قرارداد در 
از فصلی پرفراز و  حالی صورت می گیرد که سرلک پس 
نشیب، مصمم است تا با تمرکز بیشتر و عملکردی قوی تر، 

در مسیر قهرمانی پرسپولیس گام بردارد.
سرلک در مصاحبه ای پس از تمدید قرارداد، ضمن اشاره به 
سختی های فصل گذشته، به عواملی همچون عدم شروع 
ابتدای فصل، کمبود فرصت بازی در ملوان،  خوب در 
درگذشت پدر و آسیب دیدگی ها اشاره کرد که باعث شدند 
نتواند شرایط ایده آلی را تجربه کند. با این حال، او با تأکید بر 
تمرکز و اتحاد تیمی، قول داد که در فصل جدید برای کسب 

قهرمانی با تمام وجود تلاش کند.
در  خود  حضور  اولین  به  اشاره  با  باسابقه  هافبک  این 
پرسپولیس در سال صعود به فینال آسیا، اظهار امیدواری 
کرد که با وجود شرایط سخت تر نسبت به گذشته، رسیدن 
به فینال آسیا دوباره دور از دسترس نباشد. او همچنین از 
زحمات بازیکنان جدا شده از تیم قدردانی و برای آنها آرزوی 

موفقیت کرد.
میلاد سرلک در پایان صحبت های خود، ابراز امیدواری کرد 
که در جشن قهرمانی بعدی پرسپولیس با لباس بختیاری 
حضور پیدا کرده و دل هواداران پرسپولیس را شاد کند. این 
آرزو نشان دهنده تعهد و دلبستگی او به هویت خود و تلاش 

برای خوشحال کردن هواداران پرشور پرسپولیس است.

سرلک: امیدوارم هواداران 
را خوشحال کنیم

محمــد خدابنده لو بعــد از تمدید قــراردادش با پرســپولیس گفت: »فصل 
گذشته فصل پرفرازونشیبی بود. متأسفانه نتوانستیم انتظارات هواداران را 
به طور کامل برآورده کنیم. از صمیم قلب از هواداران بابت تمام کم وکاستی ها 
عذرخواهی می کنم و امیدوارم در فصل آینده با تیمی قوی تر و منســجم تر، 

دل آنها را شاد کنیم.«
هافبــک جوان پرســپولیس در خصوص ســختی هایی که برای رســیدن به 
پیراهن پرسپولیس کشید، توضیح داد: »آمدن به پرسپولیس برایم چالش 
بزرگی بود. خوشحالم که این فرصت نصیبم شد. الان زمان حرف زدن زیاد 
نیســت، بایــد در زمین مســابقه توانایی هایم را نشــان دهــم و به تیم کمک 
کنم. می دانم که در پرسپولیس به دلیل فشار زیاد بازی ها، کارت زرد می گیرم، 
اما قول می دهم تلاشــم را بکنم تا در فصل آینده کمتر کارت بگیرم و به تیم 
ضرر نزنم. من همیشه با افتخار در خدمت باشگاه پرسپولیس هستم و هر 
زمان که باشگاه من را بخواهد، با تمام وجود در خدمت خواهم بود. امیدوارم 

تا پایان دوران فوتبالم در این تیم بمانم.«
خدابنده لو در مورد بازیکنانی که از تیم جدا شدند و همین طور تمدید قرارداد 
با امید عالیشــاه عنوان کرد: »از تمام هم تیمی های ســابقم که از تیم رفتند 
تشکر می کنم و برایشان آرزوی موفقیت دارم. باید تشکر ویژه ای از آقاوحید 
)امیری( کنم. او الگوی بســیاری از بازیکنان است. از طرف همه بازیکنان از 
ایشان تشکر می کنم و خیلی خوشحالم که همه چیز به خوبی پیش رفت. 
از ماندن آقا امید )عالیشاه( هم بسیار خوشحالم و باشگاه هم به نحو احسن 
خواسته هواداران را اجابت کرد. عالیشاه نماد وفاداری باشگاه است.« وی در 
مورد پیوستن رضا شکاری به پرسپولیس که دوست صمیمی اوست عنوان 
کرد: »از آمدن رضا شکاری به تیم خیلی خوشحالم. ما با هم رفقای صمیمی 

هستیم و امیدوارم در کنار هم فصل خوبی داشته باشیم.«

خدابنده لو: با افتخار در خدمت 
پرسپولیس هستم

پیغام  کریم باقری به مدیران پرسپولیس

اول توافق بعد حضور در اردو
کریم باقری از جمله فوتبالیست هایی است که بی حساب و کتاب کار نمی کند و طی سال های گذشته 
معمولاً بدون توافق سرکاری حاضر نشده است. حتی زمانی که برای همکاری و حضور در تیم ملی دعوت 
شد، پیش از حضور در تمرینات، به توافق با فدراسیونی ها رسید. حالا آنطور که شنیده می شود کریم 
باقری برای حضور در کنار سرخپوشان بویژه تمرینات و اردوهای پرسپولیسی ها در ترکیه دعوت شده 
که او شرط حضور در اردو و تمرینات را رسیدن به توافق طرفین عنوان کرده است و به شرطی در ترکیه 
در کنار سرخپوشان خواهد بود که بتواند با مدیران پرسپولیس به توافق برسد. کریم باقری در طول 
سال های گذشته همواره در کنار سرخپوشان حضور داشته و در زمان حضور او در پرسپولیس، معمولاً 
امورات این تیم به نحو مطلوبی پیش رفته است. هرچند در شرایط فعلی ممکن است باقری کار سختی 
در کنار سرخپوشان داشته باشد، اما به هر حال مدیران این تیم امیدوارند با حضور باقری بخشی از 
مشکلات تیمشان برطرف و البته حواشی پیرامون پرسپولیس کمتر شود. باقری هم نشان داده که برای 
پرسپولیس کم نمی گذارد و از تمام توان خود برای مهیا کردن شرایط ایده آل در تیم استفاده می کند.


